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Protokół nr 35-05/2013 z  posiedzenia 
Komisji Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia 

z dnia 18 kwietnia 2013 r. 
w  Nowym Ratuszu, przy ul. Wały Jagiellońskie 1, w sali nr 003 

 
Posiedzenie rozpoczęło się  o godz. 15:00 
 
Obecność: 
Posiedzenie Komisji odbyło się w 5-osobowym składzie, wg. listy obecności, 
stanowiącej załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Lista pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu stanowi załącznik nr 2 do 
protokołu. 

Posiedzeniu przewodniczyła radna Beata Dunajewska – Daszczyńska.  

Przewodnicząca stwierdziła kworum, otworzyła posiedzenie i powitała zabranych. 
Następnie poinformowała, Ŝe porządek został wysłany członkom Komisji oraz 
gościom 7 dni przed posiedzeniem.  

 
Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 

Przewodnicząca Komisji zaproponowała zdjąć temat dot. Depresji i chorób 
psychicznych i przenieść go na czerwcowe posiedzenie Komisji oraz uzupełnić 
porządek o druki nr 868 i 867  
 
Uwzględniając powyŜsze Przewodnicząca zaproponowała następujący porządek 
posiedzenia: 

1. Opiniowanie „Sprawozdania z wykonania budŜetu Miasta Gdańska za 2012 
rok” 
 

2. Opiniowanie projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia 
budŜetu Miasta Gdańska na 2013 rok – druk nr 868 
 

3. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2013-
2040 – druk nr 867 

 
4. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie wysokości i zasad ustalania 

dotacji celowej dla podmiotów prowadzących Ŝłobki lub kluby dziecięce 
na obszarze Gminy Miasta Gdańska w roku 2013 – druk nr 866 

 
5. Pytania Radnych do przedstawicieli Prezydenta Miasta Gdańska (sprawa 

planowanego DPS na Przymorzu, ul. Ziemowita/Subisława)  
 

6. Prezentacja zespołu doradców ds. zdrowia przy Komisji Spraw 
Społecznych i Ochrony Zdrowia. 
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7. Przedstawienie oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2012 wraz z 
rekomendacjami. 

 
8. Sprawozdanie z działalności MOPR za 2012 rok. 

 
9.  Sprawy bieŜące, wolne wnioski, korespondencja. 

 
Porządek przyjęto jednogłośnie 3 głosami za. 
 
 

    PUNKT 1 
Opiniowanie „Sprawozdania z wykonania budŜetu Miasta Gdańska za 2012 rok” 
 
Maria Wonerska – Zastępca Dyrektora Wydziału Finansowego zreferowała 
sprawozdanie z wykonania budŜetu za 2012 rok w zakresie działania komisji.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
PoniewaŜ nie było Ŝadnych pytań i uwag do sprawozdania – Komisja przystąpiła do 
głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem wykonania budŜetu za 2012 rok.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 4 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała wykonanie 
budŜetu Miasta Gdańska za rok 2012 w zakresie działania Komisji   
 

OPINIA  Nr 35-5/160/16/2013 – załącznik nr 4 do protokołu.  
 
 
     PUNKT 2 
Opiniowanie projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia 
budŜetu Miasta Gdańska na 2013 rok – druk nr 868 
 
Druk Nr 868 stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  
 
Maria Wonerska – Zastępca Dyrektora Wydziału Finansowego zreferowała projekt 
uchwały w zakresie działania komisji.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  

PoniewaŜ nie było Ŝadnych pytań – Komisja przystąpiła do głosowania nad 
pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 5 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 35-5/161/17/2013 – załącznik nr 6 do protokołu.  
 
     PUNKT 3 
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Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2013-2040 – 
druk nr 867 
 
Druk nr 867 stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  
 
Maria Wonerska – Zastępca Dyrektora Wydziału Finansowego zreferowała projekt 
uchwały w zakresie działania komisji.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  

PoniewaŜ nie było Ŝadnych pytań – Komisja przystąpiła do głosowania nad 
pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 5 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 35-5/162/18/2013 – załącznik nr 8 do protokołu.  
 
 
     PUNKT 4 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie wysokości i zasad ustalania dotacji 
celowej dla podmiotów prowadzących Ŝłobki lub kluby dziecięce na obszarze 
Gminy Miasta Gdańska w roku 2013 – druk nr 866 
 
Druk nr 866 – stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  
 
Karin Godziniec – Kierownik Referatu Profilaktyki i Promocji Zdrowia w 
Wydziale Polityki Społecznej  zreferowała projekt uchwały.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
śaneta Geryk – Wiceprzewodnicząca Komisji  
30 % kosztów jest finansowanych z dotacji, a ile płaci rodzic?  
 
Karin Godziniec – Kierownik Referatu Profilaktyki i Promocji Zdrowia w 
Wydziale Polityki Społecznej   
27% daje miasto Gdańsk. Rodzice płacą według stawek ustalonych 30 czerwca 2011 
roku: do 10 godzin do 10% przeciętnego wynagrodzenia czyli 352 zł. JeŜeli ktoś 
płaci 6% przeciętnego wynagrodzenia to jest 211 zł, a jeŜeli 3% to płaci 106 zł. do 
tego dochodzi wyŜywienie 6 zł dziennie. Na dzień dzisiejszy mamy zarejestrowane 
3 Ŝłobki niepubliczne i 3 klubiki, jeden ze Ŝłobków będzie się starał o pieniądze 
gminne więc nie będzie aplikował o te pieniądze przeznaczone na dotacje celową.  
 
śaneta Geryk – Wiceprzewodnicząca Komisji  
A jak jest z miejscami w Ŝłobkach? 
 
Karin Godziniec – Kierownik Referatu Profilaktyki i Promocji Zdrowia w 
Wydziale Polityki Społecznej   
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Aktualnie jest 668 miejsc, które są stale obłoŜone. Na dzień dzisiejszy w granicach 
1200 dzieci czeka w kolejce. Od stycznia ta liczba wzrosła o ok. 130.  
 
Ewa Kamińska – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Jeśli chodzi o wykorzystanie miejsc w Ŝłobku, to w ciągu roku ok. tysiąca dzieci 
wykorzystuje te miejsca bo jest spora rotacja.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
Zgłosił się do mnie rodzic, który zakwestionował taką sytuację, Ŝe jeŜeli dziecko 
jest chore, to ta opłata w Ŝaden sposób się nie zmienia, ale rozumiem, Ŝe to jest 
tak, Ŝe jak dziecko ma 2 tygodnie zwolnienia to jakieś inne dziecko moŜe z tego 
miejsca korzystać?  
 
Ewa Kamińska – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Nie. JeŜeli zrezygnuje to tak, ale jak jest na zwolnieniu lekarskim to nie. 
Oczywiście największym kosztem są płace opiekunek, ilość opiekunek na dziecko 
jest wyliczona ustawowo więc my nie zwolnimy kogoś albo nie przyjmiemy nowego 
dziecka na tydzień, czy dwa.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
Jest plan rozbudowy Ŝłobka na ul. Pocztowej, a czy oprócz tego jeszcze są jakieś 
plany rozbudowy w najbliŜszym czasie?  
 
Ewa Kamińska – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Jeśli chodzi o Ŝłobki publiczne to nie.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
Czyli bardziej moŜemy liczyć na prywatne?  
 
Ewa Kamińska – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Tak naprawdę jest to ostatni rok, w którym te Ŝłobki niepubliczne są „tajemnicze” i 
nie muszą się rejestrować. Od przyszłego roku będzie juŜ taki obowiązek, w 
związku z tym teŜ nasze rozeznanie dotyczące tego jakie są tam warunki, koszty, 
opieka będzie znacznie lepsze niŜ w tej chwili. Myśmy namawiali od samego 
początku jak weszła ustawa Ŝeby się rejestrowali i współpracowali z nami. 
Spotykaliśmy się wówczas z 60 podmiotami ale tylko 3 się zgłosiły. To 
zarejestrowanie wiąŜe się z koniecznością spełniania warunków, z naszych 
obserwacji z tamtymi podmiotami wynikało, Ŝe znacznie bardziej boją się 
stawiania warunków przez sanepid itp. aniŜeli tych warunków merytorycznych. Bo 
jednak w większości są to osoby, które potrafią się wykazać fachowym 
przygotowaniem.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
Czy w związku z tymi obostrzeniami nie spodziewa się pani, Ŝe w przyszłym roku 
tych miejsc moŜe ubyć?  
 
Ewa Kamińska – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Trudno jest mi powiedzieć, wydaje mi się, Ŝe jeŜeli ich ubędzie, to nie będzie to 
wielką stratą w sensie jakości zadania ale nie wydaje mi się, Ŝeby to było jakąś 
wielką przeszkodą.   
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Piotr Gierszewski – członek komisji  
Ja mam pytanie bo uchwała jest społecznie bardzo potrzebna natomiast jaką my 
mamy kwotę zabezpieczoną w budŜecie?  
 
Karin Godziniec – Kierownik Referatu Profilaktyki i Promocji Zdrowia w 
Wydziale Polityki Społecznej   
205 400 zł, dlatego to jest program pilotaŜowy.  
 
Piotr Gierszewski – członek komisji  
Ja nie spodziewam się wysypu próśb związanych z prowadzeniem klubików czy 
Ŝłobków ale w jakim momencie te podmioty mogą się starać o dofinansowanie, czy 
w momencie samego wpisu czy np. miesiąc po? 
 
Karin Godziniec – Kierownik Referatu Profilaktyki i Promocji Zdrowia w 
Wydziale Polityki Społecznej   
W kaŜdym momencie dopóki będą środki. Te wszystkie elementy formalne będą się 
znajdowały w zarządzeniu natomiast muszą być zarejestrowane u nas.  
 
Piotr Gierszewski – członek komisji  
Czyli na bieŜąco w ciągu całego roku będzie moŜna się starać o tę dotację, 
oczywiście do momentu wyczerpania tych 205 ty. zł? 
 
Ewa Kamińska – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
JeŜeli konkurs ten teraz ogłoszony nie wyczerpie tej sumy, to oczywiście będzie 
moŜna się starać, on jest rozpisany na określoną kwotę i do tej kwoty moŜna 
skorzystać z oferty.   
 
Piotr Gierszewski – członek komisji  
MoŜe być taka sytuacja, Ŝe moŜe być więcej podań niŜ pieniędzy?  
 
Karin Godziniec – Kierownik Referatu Profilaktyki i Promocji Zdrowia w 
Wydziale Polityki Społecznej   
JeŜeli chodzi teraz o konkurs, to bardzo duŜe prawdopodobieństwo, Ŝe niestety 
nie. To jest dofinansowanie na dziecko, a nie na miejsce. Obecnie jest 
zarejestrowanych łącznie 138 miejsc a dzieci przyjętych jest 86. Przy czym jeden 
Ŝłobek będzie się starał o dofinansowanie  unijne, to automatycznie spadnie nam 
42 dzieci.  
 
Ewa Kryczało – Dyrektor Wydziału Polityki Społecznej UM 
Te klubiki i Ŝłobki niezarejestrowane działają, tam jest ok. 600 miejsc. Natomiast 
celowość tego programu jest taka, Ŝeby opłaty rodziców były niŜsze. My nie 
spowodujemy, Ŝe nagle zwiększy się ilość miejsc w Ŝłobkach, natomiast pewnej 
liczbie mieszkańców Gdańska ulŜymy w tych opłatach.  
 
Ewa Kamińska – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Jeszcze warto powiedzieć, Ŝe będzie zmiana w programie „Maluch”, będą mogły w 
nim startować takŜe podmioty niepubliczne. Teraz było tak, Ŝe one mogły 
startować za naszym pośrednictwem czyli samorządu ale to się nie cieszyło 
powodzeniem z tego, powodu, Ŝe musiało to być w naszych zasobach jeśli chodzi o 
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podmiot niepubliczny, a one zwykle nie są w naszych zasobach, a po drugie, to co 
zostało zainwestowane było własnością przez 5 lat naszą miasta i oddane w 
leasingu. To jest skomplikowana historia, z rozliczaniem podatku, z rozliczaniem 
amortyzacji i innych rzeczy, w związku z tym nie cieszył się ten program 
powodzeniem. Jest zapowiedź Ministerstwa Pracy, Ŝe będą mogły podmioty 
niepubliczne w jakiejś części tego programu „Maluch” startować ale teŜ 
zarejestrowane. Natomiast nie zmieniono terminu bo była taka zapowiedź, Ŝe 
będzie nowela ustawy o opiece nad dziećmi 0-3 po tych wszystkich wydarzeniach, 
które miały miejsce i były upublicznione, Ŝe skróci się termin konieczności 
rejestracji ale go nie skrócono bo okazało się, Ŝe jest to zabieg ryzykowny bo 
trzeba odpowiednią ilość czasu zanim się taki obowiązek pojawia, czy zmiana w 
trakcie nie jest dopuszczalna, w związku z tym ta nowela się nie pojawia.  
 
Teresa Frąckowiak – radna dzielnicy Chełm 
Chciałam się dowiedzieć w jaki sposób moŜna się dowiedzieć o warunkach 
konkursu.  
 
Karin Godziniec – Kierownik Referatu Profilaktyki i Promocji Zdrowia w 
Wydziale Polityki Społecznej   
MoŜna zadzwonić do Referatu Profilaktyki i Promocji Zdrowia albo wejść na stronę 
internetową miasta i tam jest wszystko napisane.  
 
Teresa Frąckowiak – radna dzielnicy Chełm 
A jaki jest termin? 
 
Karin Godziniec – Kierownik Referatu Profilaktyki i Promocji Zdrowia w 
Wydziale Polityki Społecznej   
Nie ma jakiegoś terminu granicznego, trzeba tylko spełniać wszystkie potrzebne 
warunki.  
 
Nie było więcej pytań, przystąpiono do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 5 głosami „za” – pozytywnie zaopiniował projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 35-5/163/19/2013 – załącznik nr 10 do protokołu.  
 
 
     PUNKT 5 
Pytania Radnych do przedstawicieli Prezydenta Miasta Gdańska (sprawa 
planowanego DPS na Przymorzu, ul. Ziemowita/Subisława)  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji 
Jaki jest stopień zaawansowania przygotowań do konkursu DPS na Przymorzu, jak 
wygląda sytuacja, czy coś się zmieniło?  
 
Jarosław Formela – Zastępca Dyrektora Wydziału Polityki Społecznej UM 
Harmonogram przedstawia się tak, Ŝe mamy zamiar do końca tego miesiąca złoŜyć 
wniosek do Wydziału Skarbu, który potrzebuje kolejnych dwóch miesięcy na 
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opracowanie zarządzenia i wywieszenia oddania tej nieruchomości na przecięciu 
się ulic Ziemowita, Subisława do publicznej wiadomości, to musi być wywieszone 
na 21 dni w formie zarządzenia i dopiero wtedy moŜemy przystąpić do naszej 
realizacji czyli ogłoszenia konkursu na wyłonienie oferenta, który przeprowadziłby 
tam inwestycje i budował ten kompleks. Kompleks będzie się składał z zadań 
pomocy społecznej i ochrony zdrowia, gdzie zadania pomocy społecznej w 
charakterze DPS – dom pomocy społecznej będą głównym zadaniem, a zadaniem 
towarzyszącym będzie przychodnia zdrowia. Konkurs my zamierzamy ogłosić i dać 
termin do składania ofert na dwa miesiące następnie komisja, która w zarządzeniu 
prezydenta nr 1293 z 2008 roku będzie zawierała równieŜ członka z państwa 
komisji, jak równieŜ przedstawiciela z wydziału architektury i urbanistyki, wydziału 
skarbu, będzie równieŜ osoba z MOPRu   i w przeciągu miesiąca komisja zaopiniuje 
ofertę bądź oferty, które są złoŜone na to zadanie. To będzie juŜ październik tego 
roku i pozostaną wtedy dwa miesiące na to, Ŝeby moŜna było sprawę przekazać 
dalej do wydziału spraw, który przygotuje akt notarialny na zawarcie umowy na 
początkowe 3 lata na prowadzenie inwestycji jeŜeli oferent będzie i oferent nie 
będzie miał zastrzeŜeń co do nieruchomości. Z naszych poprzednich doświadczeń, 
które juŜ mieliśmy podobne kiedy mieliśmy przychodnię zdrowia i przedszkola w tej 
samej procedurze, to przy kaŜdej nieruchomości nie było to tak szybko idealnie 
wszystko przygotowane, zawsze pojawiały się pewne elementy i to przedłuŜało o 
kolejne miesiące. Czyli moŜemy zakładać, Ŝe jeŜeli będzie wszystko w porządku to 
jest to koniec roku, jeŜeli się okaŜe, Ŝe są potrzebne jakieś uzupełnienia, to moŜe 
być to początek roku 2014. Następnie przy zawartym akcie notarialnym do tej 
inwestycji Wydział Skarbu określa 3 lata na wybudowanie. JeŜeli podmiot zmieści 
się w tym okresie z realizacją tej inwestycji, to inwestycja powstaje i jest 
zawierana umowa na 50 lat na uŜytkowanie całej tej nieruchomości gdzie 
prezydent zgodnie z zarządzeniem i uchwałą, którą państwo przyjęliście moŜe 
zmniejszyć opłaty z tego tytułu na cele społeczne. Tak przedstawiałby się 
harmonogram jeŜeli chodzi o inwestycje pod warunkiem, Ŝe będziemy mieli 
oferenta, który z kolei podejmie się realizacji tego. Z naszych doświadczeń i z 
doświadczeń MOPRu widać, Ŝe nigdy nie było z tym problemu.  Chcemy Ŝeby były 
róŜne zadania jeśli chodzi o podpisanie umowy bo teŜ nie zawsze było tak, Ŝe to się 
mieściło w załoŜonym harmonogramie.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
Czyli widzę, Ŝe prace są bardzo zaawansowane. Czy są jakieś pytania?  
 
Jacek W. Teodorczyk – członek komisji  
Ja mam pytanie dotyczące innego tematu a mianowicie chcę zapytać o to, co juŜ 
zostało rozstrzygnięte w poprzedniej kadencji a mianowicie jak się ma budowanie 
przychodni na ulicy Stokłosy w Kokoszkach i jak jest załatwiona sprawa? Kiedy to 
się w ogóle rozpocznie? Konkurs rozstrzygnęliśmy w poprzedniej kadencji, działka 
jest przepiękna i co się w tej sprawie robi? Czy zapadły juŜ jakieś decyzje?  
 
Jarosław Formela – Zastępca Dyrektora Wydziału Polityki Społecznej UM 
JeŜeli chodzi o tę inwestycję na ul. Stokłosy nastąpił tu ten przypadek gdzie okres 
pomiędzy wybraniem oferenta a podpisaniem umowy notarialnej nie był 2 
miesięczny, tylko to trwało ok. rok czasu. Na dzień dzisiejszy jest to juŜ 
sfinalizowane a przeszkodą były dwie rzeczy: jedna taka, Ŝe ten oferent, który 
został wybrany firma NZOZ Eter-Med rościł sobie zastrzeŜenia co do prawa drogi 
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dojazdowej w formie asfaltu do tej nieruchomości oraz uszczegółowienia zapisów w 
umowie. Po licznych interwencjach i w ZDiZ i z państwem i w wydziałach został on 
zrealizowany i pozostaje teraz kwestia przed Eter – Med realizacja tej inwestycji, 
mają na to 3 lata.  
 
Jacek W. Teodorczyk – członek komisji  
Tam wchodziło w grę powołanie spółki w ramach Eter-Medu z jakiejś spółki 
celowej.  
 
Jarosław Formela – Zastępca Dyrektora Wydziału Polityki Społecznej UM 
Oni to juŜ mieli bo zamierzali pozyskać środki z funduszy europejskich, mieli teŜ 
pomysły co do zmiany formy.  
 
śaneta Geryk – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Ja mam pytanie odnośnie punktu, który został zdjęty z dzisiejszego posiedzenia 
dotyczący depresji, chciałabym Ŝeby w tym punkcie znalazła się informacja 
dlaczego województwo pomorskie przoduje w depresji, jak to wygląda na tle 
innych województw, jakie kroki są podejmowane, w jakich programach uczestniczą 
chorzy, ilu ich jest. śeby to nie było na zasadzie opowiadania o problemie.  
 
Karin Godziniec – Kierownik Referatu Profilaktyki i Promocji Zdrowia w 
Wydziale Polityki Społecznej   
Dobrze, przygotujemy taką informację.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
Ja mam jeszcze dwa pytania: o Olszynkę – bo nie dokończyliśmy tego tematu i 
drugie – w związku z podwyŜszeniem standardów coraz częściej organizacje 
pozarządowe zgłaszają się o lokale, my takich lokali nie mamy bo oni muszą mieć 
duŜe specjalistyczne, powierzchnie. Jedną z takich organizacji jest „Markus” oraz 
organizacja prowadząca terapię zajęciową na ul. Elbląskiej  
 
Magdalena Skiba  - Kierownik Referatu Integracji Społecznej i Współpracy z 
Organizacjami Pozarządowymi w WPS  
Na ul. Elbląskiej jest Wspólnota Gdańska, mają duŜy lokal, który jest uŜytkowany 
na pracownie artystyczne.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
To nie oni, bo oni zajmują się osobami niepełnosprawnymi.  
 
Ewa Kamińska – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Do nas nikt taki się nie zgłosił.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
A co z „Markusem”?  
 
Janika Liedtke – Jarema – Dyrektor MOPR w Gdańsku  
Mamy taką informację, Ŝe „Markus” nie spełnia standardów. Funkcjonuje w dwóch 
placówkach i rzeczywiście wymaga wsparcia bo prowadzi działalność, która jest 
niezmiernie potrzebna. Jestem umówiona za tydzień z księdzem Markiem Ŝeby 
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znaleźć jakieś dobre rozwiązanie ale formalnie do Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Rodzinie fundacja „Markus” się nie zwróciła.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
To jeszcze Olszynka.  
 
Jarosław Formela – Zastępca Dyrektora Wydziału Polityki Społecznej UM 
Czekamy na uporządkowanie planu zagospodarowania przestrzennego ale nie 
potrafię określić dokładnie terminu. Na sesji dam szczegółowe informacje.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
Dziękuję bardzo. W oczekiwaniu na niektóre osoby z naszego zespołu doradców 
proponuję teraz krótką przerwę. 
 
Po przerwie: 
 
     PUNKT 6 
Prezentacja zespołu doradców ds. zdrowia przy Komisji Spraw Społecznych i 
Ochrony Zdrowia. 
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
Szanowni państwo, zapowiedzieliśmy juŜ w grudniu, Ŝe zamierzamy poprosić kilku 
fachowców o pomoc w takim merytorycznym przygotowaniu naszej komisji. 
Zamierzamy równieŜ w tym roku zorganizować dwie konferencje: juŜ po raz drugi 
konferencję „Wygrać z rakiem” oraz po raz pierwszy konferencję na temat otyłości 
u dzieci i młodzieŜy w kontekście bulimii i anoreksji. Liczymy tu równieŜ na pomoc 
Wydziału Polityki Społecznej oraz Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie, pani 
prezydent tez zawsze w ramach moŜliwości tez nam tę pomoc deklaruje. 
Poprosiłam kilka osób o pomoc w organizacji tej konferencji oraz pomoc w 
comiesięcznym przygotowaniu do naszych komisji. Kilka osób – fachowców w 
dziedzinie zdrowia, terapii zgodziło się przyjąć nasze zaproszenie. Dzisiaj mam 
zaszczyt zaprezentować osoby, które będą nam pomagały w naszej dalszej pracy. Ja 
poproszę, Ŝeby państwo sami się przedstawili bo nikt lepiej od państwa tego nie 
zrobi. Pani Marzena Podgórska.  
 
Marzena Podgórska  
Przede wszystkim chciałabym podziękować komisji za zaproszenie do składu 
doradców ds. zdrowia. Pokrótce o mojej osobie: jestem absolwentką 
Międzyuczelnianego Wydziału Biotechnologii Uniwersytetu Gdańskiego i Gdańskiego 
Uniwersytetu Medycznego więc jestem związana z państwa miastem od roku 2000. 
W 2006 roku otrzymałam tytuł doktora nauk medycznych na Gdańskim 
Uniwersytecie Medycznym i cała moja praca naukowa i badania dotyczyły badań 
związanych z cukrzycą. Publikacje te zostały docenione zarówno przez Ministra 
Zdrowia, jak i ówczesnego i obecnego rektora Gdańskiego Uniwersytetu 
Medycznego. Obecnie skupiam się przede wszystkim na pracy ze studentami i 
przedstawiony tutaj pomysł konferencji dotyczący otyłości, anoreksji i bulimii 
najbardziej mnie zainteresował i mam nadzieję, Ŝe moja osoba będzie pomocna w 
przygotowaniu i realizacji tego projektu, dziękuję.  
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Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
Dziękuję, teraz znana nam juŜ z konferencji „Wygrać z rakiem” pani Danuta 
Stopieńska.  
 
Danuta Sopieńska  
Miło mi ponownie się z państwem spotkać i na wstępie chciałabym raz jeszcze 
bardzo serdecznie podziękować za rekomendację dotycząca płyty – materiału 
wspierającego osoby chore na nowotwory. PoniewaŜ ta płyta została wydana w 
październiku słuŜy juŜ wielu osobom i jest dobrze wykorzystywana. Natomiast o 
mnie: jestem pedagogiem, terapeutką, koordynatorem Akademii Walki z Rakiem 
naszego gdańskiego oddziału. Osoby chore na raka wspieram od lat 8 i głównym 
obszarem mojego działania jest edukacja i wsparcie, psychoedukacja i wsparcie to 
jest taki element pedagogiczny, który jednak we mnie dość mocno funkcjonuje stąd 
tam gdzie mogę przeprowadzam wykłady o tematyce zdrowotnej, róŜne 
stowarzyszenia w miejscach gdzie to tyko jest moŜliwe. Myślę, Ŝe to w jakiś sposób 
się łączy i wpisuje z państwa działalnością. Będę mogła jak najlepiej słuŜyć swoim 
doświadczeniem. Dziękuję.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
Dziękuję równieŜ. Pan doktor Michał Brzeziński, równieŜ nam znany, chociaŜby z 
tego, Ŝe jest koordynatorem programu „6-10-14 dla zdrowia”  
 
Michał Brzeziński  
Witam bardzo serdecznie, jestem lekarzem pediatrą, na co dzień pracuję w 
Szpitalu Wojewódzkim w Gdański - w Klinice Pediatrii Gastroenterologii Hepatologii 
i śywienia Dzieci stąd z załoŜenia związany jestem z problemami dziecięcymi i 
problemami z zakresu Ŝywienia dzieci, zaburzeń odŜywiania. Dodatkowo mam 
przyjemność pracować w Gdańskim Uniwersytecie Medycznym - w zakładzie 
zdrowia publicznego gdzie zajmuję się tą tematyką nie od strony klinicznej ale 
szerzej tematyki związanej z systemem ochrony zdrowia, z budowaniem systemu 
ochrony zdrowia. A tak naprawdę moją główną działalnością i głównym polem 
zainteresowań są programy zdrowotne samorządowe, ich przygotowywanie, 
realizacja i ewaluacja. W zakładzie zdrowia publicznego równieŜ zajmuję się 
zajęciami ze studentami i z wydziału lekarskiego, i z wydziału farmacji, i z 
wydziału nauk o zdrowiu. A tak jak pani przewodnicząca była łaskawa wspomnieć 
jestem równieŜ koordynatorem z ramienia Uniwersyteckiego Centrum Klinicznego 
Programu „6-10-14 Dla Zdrowia” stąd ta tematyka z jednej strony dziecięca, 
młodzieŜowa, a z drugiej strony tematyka dotycząca ochrony zdrowia w 
samorządach lokalnych, co jest moim głównym polem zainteresowań. Dziękuję 
bardzo.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
Jest z nami równieŜ pan Marcin Charczyński – specjalista ds. uzaleŜnień.  
 
Marcin Charczyński  
Dziękuję bardzo za zaproszenie, z przyjemnością będę się dzielił z państwem swoją 
wiedzą i doświadczeniem. Jestem psychologiem klinicznym, specjalistą terapii 
uzaleŜnień, biegłym sądowym i trenerem Polskiego Towarzystwa Psychologicznego, 
na co dzień pracuję i kieruję działem dziennym w Wojewódzkim Ośrodku 
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Terapii UzaleŜnień w Gdańsku. JeŜeli będę mógł w czymś pomóc jestem do 
dyspozycji.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
My równieŜ dziękujemy. Dzisiaj nie mogli do nas przyjechać z powodu podróŜy 
słuŜbowych pan dr Łukasz Balwicki i pan dr Piotr Bandosz ale liczę, Ŝe w maju uda 
nam się zorganizować takie robocze spotkanie i wtedy uda nam się wszystkim 
poznać i porozmawiać o tych konferencjach, które zamierzamy zorganizować. 
Dziękuję bardzo za przybycie, liczę na dobrą i owocną współpracę i do zobaczenia 
w maju.   
 
     PUNKT 7 
Przedstawienie oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2012 wraz z 
rekomendacjami 
 
Magdalena Skiba – Kierownik Referatu Integracji Społecznej i Współpracy z 
Organizacjami Pozarządowymi w Wydziale Polityki Społecznej przedstawiła 
informację, która stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Teresa Frąckowiak – Radna Dzielnicy Chełm 
Jakiego rodzaju uzaleŜnienia wchodzą w grę jeśli chodzi o te rekomendacje 
pomocy dla osób uzaleŜnionych?  
 
Magdalena Skiba – Kierownik Referatu Integracji Społecznej i Współpracy z 
Organizacjami Pozarządowymi w WPS 
Tu chodzi głównie o uzaleŜnienia od alkoholu.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
Przy okazji chciałam zapytać kiedy ruszają prace Rady PoŜytku Publicznego?  
 
Magdalena Skiba – Kierownik Referatu Integracji Społecznej i Współpracy z 
Organizacjami Pozarządowymi w WPS 
Jak tylko pan prezydent potwierdzi datę, która wpisaliśmy do kalendarza bo pan 
prezydent był na urlopie i to się troszkę przesunęło w czasie. Ale jeszcze w 
kwietniu chcielibyśmy zrobić pierwsze spotkanie.  
 
Piotr Gierszewski – członek komisji 
Mam uwagę techniczną – jak dostałem materiały mailem bardziej spodziewałem 
się, Ŝe będzie to taka (…), natomiast myślałem, Ŝe rekomendacja będzie drugim 
dokumentem, z którego będą wynikały wnioski dla nas jako radnych co zrobić Ŝeby 
w roku 2013 i 2014 było lepiej. Tak to odczytałem na początku, potem jak się juŜ 
wczytywałem, to doszedł trzeci element – przez to staje się ten dokument dla mnie 
mniej profesjonalny bo w kaŜdym punkcie, w którym było podsumowanie 2012 roku 
była „gwiazdka”, Ŝe w 2013 i 2014 będzie lepiej i dopisuje się tam, Ŝe np. w 
przypadku Ŝłobków brakowało 1050 dzieci a w 2013 będzie brakowało „tylko” 700. I 
pojawia się pytanie skąd taki optymizm, my moŜemy się tego domyślać dlaczego 
zwiększy się ilość miejsc w Ŝłobkach bo była o tym mowa na komisji ale nie dla 
wszystkich jest to czytelne. Natomiast co innego oddzielny dokument – 
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rekomendacje bo one są o tyle waŜne, Ŝe mamy jako radni sygnał w jakich 
obszarach naleŜałoby polepszyć tę sytuację. Dla mnie najgorszy to jest taki 
dokument, który mówi stan rzeczywisty i obok dopisuje, Ŝe będzie lepiej. To jest 
taka moja uwaga techniczna, moŜe warto nie dopisywać w podsumowaniu 2012 
roku innych lat, które powinny być w innym dokumencie.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji 
Dziękuję. Mam pytanie podsumowujące – bardzo celowa i optymistyczna wydaje mi 
się rekomendacja dotycząca Domu Pomocy Społecznej dla osób uzaleŜnionych, czy 
my mamy szanse na zbudowanie takiego DPSu w najbliŜszych latach?  
 
Ewa Kamińska – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Proszę państwa, jest po pierwsze taka potrzeba, po drugie 8 kwietnia została 
podpisana nowela ustawy o pomocy społecznej, która otwiera moŜliwość prawną do 
tego Ŝeby takie podmioty powstawały natomiast nie ma jeszcze Ŝadnych ustaleń w 
postaci rozporządzenia jak ten standard tego typu placówki miałby funkcjonować. 
W związku z tym jesteśmy przed pracą nad przygotowaniem do takiego standardu, 
zawsze uprzedzam działania dotyczące realizacji. Dlatego jest to powiedziane w 
sposób tak ogólny, a nie bardzo konkretny. Myśmy zresztą robiąc tę ocenę zasobów 
nie mieli pewności, Ŝe ta nowela zostanie podpisana. Poza tym jest tak, Ŝe sposób 
oceniania zasobów pomocy społecznej w przygotowywaniu przez instytut rozwoju 
słuŜb społecznych jest takŜe sprawą zmieniającą, poprzednia instrukcja wyglądała 
nieco inaczej od dzisiejszej, podejrzewam, Ŝe za rok będzie wyglądała takŜe 
inaczej niŜ dzisiaj. Dlatego, Ŝe tak naprawdę od momentu kiedy postanowiono taki 
monitoring oceniający zasoby, prowadzić postanowiono pewnie na zasadzie pewnej 
potrzeby, natomiast sposób w jaki przygotowywać tego typu monitoring tak Ŝeby on 
w skali kraju dawał informacje, które dla ministerstwa powinny być rekomendacją 
dotyczącą tego jak ulokować środki, w jaki sposób prowadzić działania legislacyjne, 
standaryzacyjne itd. to jest sytuacja dosyć trudna, poza tym nie skończyły się 
systemowe projekty, przygotowujące standardy usług społecznych, które są 
realizowane. W związku z tym na pewno moŜna mieć szereg pytań i wątpliwości 
oglądając ten materiał. My w związku z tym przygotowując rekomendację staramy 
się nie robić na zasadzie pokazania pewnej polityki, pewnego kierunku działania 
natomiast nie przygotowywaliśmy tej rekomendacji dosłownie w stosunku do 
kaŜdej prognozy i kaŜdego zdarzenia społecznego dokładnie bo nie jesteśmy w 
stanie tego zrobić. to byłby wtedy ogromny materiał, z którego wynikałoby jeszcze 
mniej aniŜeli z rekomendacji bo one przynajmniej nam mówią w jakim kierunku 
chcemy pójść. Natomiast jeszcze z powodu tego, Ŝe jesteśmy na etapie 
procedowania i przygotowywania się na konsultacjach programów realizujących i 
zakres zdrowia i zakres integracji i aktywizacji społecznej, wszystkich tych 
obszarów na poziomie wojewódzkim i miejskim takŜe w związku z tym jest to 
pewne ćwiczenie, które się na tamte działania składa i mamy pełną świadomość, Ŝe 
ćwiczenie niekoniecznie na szóstkę zrealizowane. JeŜeli państwo uwaŜacie, 
pochylając się nad tym dokumentem, Ŝe są jakieś uwagi, które powinniśmy wziąć 
na warsztat przygotowując następny czy wykorzystując tą ocenę ilościową –
jesteśmy absolutnie otwarci na sugestie w tej kwestii. Jest to praca ćwiczeniowa, 
którą wspólnie wykonujemy ze świadomością, Ŝe nie jest ona satysfakcjonująca dla 
wszystkich. Jest jeszcze jedna uwaga – jesteśmy w Polsce niesłychanie 
zróŜnicowanej jeśli chodzi zarówno o zasoby, jak i  moŜliwości działań, jak i zakres 
potrzeb i w związku z tym kaŜda próba zrobienia ściągi dla wszystkich będzie 
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próbą, która nie będzie nas do końca satysfakcjonowała. Bardzo bylibyśmy 
wdzięczni gdybyście państwo chcieli te konkrety napisać.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji 
Te rekomendacje naszym zdaniem są bardzo ciekawe.  
 
Piotr Gierszewski – członek komisji  
Ja sobie zdaję sprawę, Ŝe technicznie trudno jest przygotować taki dokument ale 
pytanie dla kogo on jest – ja patrzę na czytelność i przydatność tego dokumentu. 
Rekomendacje są ciekawe i one wynikają z pewnej analizy dokumentów. Myślę, Ŝe 
radni byliby zainteresowani tego typu dokumentami bo to jest właśnie polityka 
społeczna miasta. 
 
Magdalena Skiba – Kierownik Referatu Integracji Społecznej i Współpracy z 
Organizacjami Pozarządowymi w WPS 
Chcieliśmy Ŝeby 15 pierwszych stron było dokumentem dla wszystkich, nawet nie 
dla państwa radnych, ale będzie wywieszony na stronie i Ŝeby ten dokument był 
przejrzysty. Natomiast załączniki są bardzo szczegółowe ale jest to juŜ dla tych, 
którzy się w obszarze orientują. Myślę, Ŝe państwo radni są w stanie wyciągnąć 
bardziej specyficzne wnioski niŜ to wynika ze strony opisowej.  
 
Piotr Gierszewski – członek komisji  
Mamy ocenę zasobów za 2012 rok i to jest jakaś przestrzeń zamknięta więc po to 
tutaj wrzucać następne lata? Z tego jednego zrobiłbym trzy dokumenty. 
 
Magdalena Skiba – Kierownik Referatu Integracji Społecznej i Współpracy z 
Organizacjami Pozarządowymi w WPS 
Ale my nie mamy moŜliwości manewru, takie są wymogi ministerstwa.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji 
Dziękuję, przejdźmy do kolejnego punktu.  
 
     PUNKT 8 
Sprawozdanie z działalności MOPR za 2012 rok. 
 
Ewa Wołczak – Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie 
przedstawiła sprawozdanie, które stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji 
Kiedy kończy się program „Bezdomność do widzenia”? 
 
Janina Liedtke – Jarema – Dyrektor MOPR 
Z końcem sierpnia. 
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji 
Jak u nas wygląda sytuacja z rodzinnymi domami dla osób starszych?  
 
Danuta Podogrodzka – Lost – Zastępca Dyrektora MOPR  
Mamy 4 rodzinne domy na 27 osób. Do tych domów kierowane są osoby, które są 
pomiędzy całodobowymi usługami opiekuńczymi w miejscu zamieszkania, a domami 



14 
 

pomocy społecznej czyli nie są to stricte osoby zarządcze. Do zeszłego roku 
zainteresowanie rodziną formą było małe, myśmy duŜo pracy włoŜyli, Ŝeby osoby 
starsze chciały z tych rodzinnych domów korzystać. W tej chwili mamy kolejkę do 
rodzinnych domów pomocy czyli osoby starsze chcą, widzą te pozytywne walory  
tego wsparcia. Jesteśmy ostatnio po rozmowie z osobami, które prowadza rodzinne 
domy, one się teŜ zastanawiają nad tym czy wspólnie razem nie utworzyć 
organizacji pozarządowej bo wtedy mieliby tez większą moŜliwość pozyskiwania 
środków zewnętrznych. W tej chwili jest to przetarg z wolnej ręki, prowadzony 
przez małŜeństwa, bądź w jednym przypadku matkę z córką ale nam o to chodziło, 
Ŝeby to była taka forma rodzinna gdzie jest obiad, ciasto, gdzie uczestniczą we 
wszystkich czynnościach dnia codziennego. W ustawie o pomocy społecznej jest to 
skategoryzowane jako całodobowe usługi opiekuńcze w miejscu zamieszkania. 
Jesteśmy miastem, które ma najwięcej rodzinnych domów.   
 
Teresa Frąckowiak – Radna Dzielnicy Chełm 
W sprawie pieczy zastępczej, czy rzeczywiście są duŜe potrzeby, i jak te fundusze 
są rozłoŜone? Czy nie lepiej jest finansować rodziny, która ma problemy, niŜ 
zastępować rodzinami zastępczymi? 
 
Anna Sobota – Zastępca Dyrektora MOPR 
Poruszyła pani problem ogromny i temat rzekę. Sama ustawa o wspieraniu rodziny i 
pieczy zastępczej właśnie o tym mówi – przede wszystkim koncentrujemy się Ŝeby 
dziecko wychowywało się we własnej rodzinie i w tej część są włączani asystenci, 
poradnictwo, cały wachlarz pomocy i wsparcia rodziny w środowisku lokalnym. 
Odebranie dziecka od rodziców biologicznych jest ostatecznością kiedy jest 
zagroŜone zdrowie czy Ŝycie na skutek zaniedbań.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji 
Bardzo dziękuję. Przejdźmy do kolejnego punktu posiedzenia.  
 
     PUNKT 9 
Sprawy bieŜące, wolne wnioski, korespondencja.  
 
Korespondencja jest przesyłana członkom komisji na bieŜąco, drogą mailową.  
 
Przewodnicząca Komisji zasygnalizowała o następujących pismach: 
 

• Zaproszenie od „Związku DuŜych Rodzin 3+” na konferencję 24 kwietnia 
o godz. 11, w Urzędzie Marszałkowskim 
 

• Zaproszenie od Prezydenta Miasta Gdańska na konferencję „Polityka 
wobec alkoholu w samorządach” 7-9 maja  

 
• Od Centrum Interwencji Kryzysowej – prośba o przekazanie dwóch 

komputerów z zasobów miasta  na potrzeby Centrum.  
 
W związku z powyŜszym pismem Przewodnicząca zaproponowała następujący 
wniosek do Prezydenta Miasta Gdańska:  

„Komisja Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia Rady Miasta Gdańska zwraca 
się z wnioskiem do Pana Prezydenta o przekazanie w nieodpłatne uŜytkowanie  
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2 komputerów (lub zestawów komputerowych) będących w posiadaniu Urzędu 
Miasta, na potrzeby Centrum Interwencji Kryzysowej PCK w Gdańsku.” 

PowyŜszy wniosek został przyjęty jednogłośnie 3 głosami „za” 

WNIOSEK NR 35-5/22/08/13 
 

• Od Zapaśniczego Klubu Sportowego Granica – Gdańsk sfinansowanie 
posiłków na obozie sportowym  dla młodzieŜy  
 

W związku z powyŜszym pismem Przewodnicząca zaproponowała następujący 
wniosek do Prezydenta Miasta Gdańska: 
 

„Komisja Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia Rady Miasta Gdańska zwraca 
się z wnioskiem do Pana Prezydenta o pomoc finansową dla Zapaśniczego Klubu 
Sportowego Granica – Gdańsk na wyŜywienie uczestników obozu sportowego, 
zaplanowanego na okres 10-18.08.2013 rok.” 

PowyŜszy wniosek został przyjęty jednogłośnie 3 głosami „za” 

WNIOSEK NR 35-5/23/09/13 
 
Na tym posiedzenie zakończono. Godz. 17:10.  

 

     Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych  
                 i Ochrony Zdrowia RMG 
 
       Beata Dunajewska – Daszczyńska 
 
 
 
Protokołowała: 
Monika Zawisza, Biuro Rady Miasta Gdańska 
      


